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Betreft: Internetconsultatie Regeling Jaarverantwoording WMG 
 
 

Utrecht, 23-11-2020 
 

Geachte Directie Patiënt & Zorgordening, 
 
Met interesse is kennisgenomen van de Internetconsultatie Regeling Jaarverantwoording WMG. We zijn 
verheugd dat u nieuwe stappen heeft kunnen zetten in verder harmoniseren en transparant maken van de 
Jaarverantwoording. Toch zijn er ook een aantal zaken waarvoor wij uw aandacht vragen. Dit zijn de decentrale 
rapportage en congruente codes. Door inachtneming van deze punten kan de jaarverantwoording nog meer tot 
haar doel kan komen: Het vergroten van de transparantie c.q. tegengaan van fraude en bevorderen van 
doelmatig en doeltreffend leveren van zorg  
 
Decentrale Rapportage 
Op dit moment wordt de jaarverantwoording van zorginstelling voornamelijk op centraal/instellingsniveau 
opgemaakt. De bruikbaarheid van financiële jaarverantwoordingen van zorginstellingen op instellingsniveau 
beperkt de beoordeling door cliëntenraden van de financiële jaarverantwoording op locatieniveau. Daarnaast 
zien we dat zorgkantoren in bijvoorbeeld het oormerken van kwaliteitsgelden nauwelijks kunnen controleren 
waar het geld terecht komt. Voorgesteld wordt dat voor zorginstellingen met meerdere locaties op 
locatieniveau een enkelvoudige jaarverantwoording, en voor de zorginstelling op centraal niveau een 
geconsolideerde jaarverantwoording wordt ingediend. 

Congruente Codes 
De door het elektronische platform DigiMV gebruikte coderingen zijn niet eenduidig. Zo worden oude 
coderingen gebruikt voor nieuwe omschrijvingen. Dit heeft tot gevolg dat de vergelijkbaarheid van de cijfers 
onbruikbaar worden en derhalve geen inzicht bieden. Derhalve dient het coderingssysteem herzien te worden 
door coderingen met verschillende omschrijvingen ongedaan te maken. We zijn verheugd te horen dat dit 
voornemen ook door u geuit is in de presentatie in de JMV werkgroep op 26 oktober j.l.. 

Uitvraag verantwoordingsgegevens cliëntenraden  
In de maatschappelijke verantwoording in DigiMV worden gegevens uitgevraagd over de toepassing van de 
Wet medezeggenschap cliënten zorginstellingen (Wmcz 2018). Ten opzichte van de bestaande vragenlijst van 
DigiMV wordt in de nieuwe Regeling Jaarverantwoording niet meer gevraagd naar het aantal cliëntenraden 
binnen de instelling.  

Aangaande de WMCZ 2018 draagt de IGJ het toezicht op meerdere onderdelen van de wet, waaronder de 
verplichting een cliëntenraad in te stellen (artikel 3, eerste lid) en de bindende voordracht voor ten minste één 
lid van de RvT (artikel 10). In de Wmcz 2018 is echter geen toezicht door de IGJ geregeld op de verplichting om 
(in de regel) afzonderlijke cliëntenraden in te stellen voor elke locatie die is ingericht voor langdurig verblijf of 
zorg bij de cliënt thuis (artikel 3, vierde lid). Een reden hiervoor is, dat deze verplichting later door de Tweede 
Kamer per amendement in de wet is opgenomen.  

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bij evaluatie van de wet zal echter de wijze waarop de betrokken instellingen dit artikel hebben ingevuld zeker 
aan de orde komen. Om deze reden dient informatie hierover systematisch te worden verzameld via specifieke 
vragen in de jaarverantwoording via DigiMV. Dit vindt nu niet plaats in de controle van de IGJ. Daarnaast heeft 
LOC een direct belang bij toegankelijke informatie over de toepassing van de wet. De Wmcz 2018 kent, bij het 
ontbreken van een cliëntenraad, bevoegdheden toe aan 'een representatief te achten organisatie van cliënten'. 
Als ondersteuners bij de medezeggenschap van cliënten, is het voor ons belangrijk te kunnen signaleren als de 
wet onvoldoende wordt ingevuld en of er een ‘representatief te achten organisatie van cliënten’ ingesteld 
heeft te worden.  

Wij stellen daarom de volgende extra vragen in DigiMv voor: 

A. Heeft elke locatie voor langdurig verblijf een eigen cliëntenraad? (ja/nee) 
B. Bij nee: Waarom heeft niet elke locatie voor langdurig verblijf een eigen cliëntenraad? (toelichting) 
C. Zijn er meerdere cliëntenraden ingesteld voor cliënten bij wie zorg thuis wordt verleend? 
 
Gevraagde en ongevraagde adviezen 
De vraag over het aantal ongevraagde adviezen zien we graag vervangen door het aantal uitgebrachte 
adviezen, met daarop aansluitend het percentage adviezen dat tot aanpassingen heeft geleid. 

In een mailwisseling op 25 augustus 2019 met uw directie is voor deze wijziging reeds een toezegging gedaan. 
Graag zien we deze wijziging alsnog opgenomen in de jaarverantwoording.  

 
Met deze punten hopen wij u van dienst te zijn in het verder transparant en doeltreffend maken van Regeling 
Jaarverantwoording WMG zoals deze nu voor ligt. We zijn benieuwd hoe en in welke tijdspanne u gehoor kunt 
geven aan het hierboven genoemde.  
 
Uitkijkend naar uw reactie verblijven wij, 

 

Met vriendelijke groet, 

LOC en de LOC Expertpool Zorg&Geld, 

 


